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Óm Šrí Paramátmane Namaha    

    

 

Rád bych, abyste pochopili následující životní fakt: Nikdo na světě nemůže změnit 
svůj osud. Podobné představy jsou jen iluzí a nemají nic společného se 
skutečnou duchovností. Věci se odehrávají podle vašeho osudu neboli jsou následkem 
vašich předchozích činů.  

Duchovní seberealizace, nebo jinými slovy vědomí Boha, může nastat u kohokoli 
v kterékoli situaci. Za nepříznivých okolností se většinou pravděpodobnost rychlého 
duchovního pokroku zvyšuje - právě když jste zmateni, vnitřně zmítáni a musíte 
něčemu čelit. V dobách prosperity, dobrého zdraví, přebytku peněz a oceňování od 
druhých se vaše mysl začíná odklánět od duchovního směřování: „Na Boha budu 
myslet později, teď se chci vypravit na návštěvu za přítelem.“ Když se cítíte fyzicky 
v dobré kondici, daří se vám v zaměstnání a nemusíte šetřit, začne se mysl více než 
o duchovní seberealizaci zajímat například o kontakty s opačným pohlavím.  

Naopak, když onemocníte a v peněžence máte jen peníze na týden, začnete volat 
Boha o pomoc. Je to sice pod tlakem okolností, ale alespoň něco: „Ó, Bože, jak to se 
mnou bude dál? Jak uhradím všechny pravidelné platby? Pane můj, budu schopen si 
udržet tento dům, který jsem si v potu tváře postavil? Měl bych ho prodat, když je 
situace taková neutěšená? Bože, prosím Tě!“ Potom jste nuceni obracet se k Bohu. 

Zatímco když se vám daří, nemáte na Boha ani pomyšlení. Z ničeho nic se 
například rozhodnete zajet si do Paříže: „Vyrazím si tam trochu se pobavit. Chci se 
mít dobře.“ Všichni víme, co se myslí tím “mít se dobře“. Já považuji za “mít se 
dobře“, když se vám nedaří a obracíte se proto s prosbami  k Bohu. “Mít se dobře“ 
definuji zcela jinak – nemyslím tím výlet do Paříže nebo do Řecka. To považuji za 
“nemít se dobře“. Naopak, když naříkáte, jste zmítáni nejistotou, jak se uživíte, 
a voláte Boha o pomoc, pak bych řekl, že se máte dobře. Protože myslíte na Boha, byť 
pod tlakem okolností.  

Netrapte se tedy tím, jak věci ve vašem životě probíhají. Vše se odehrává dobře, 
nenechte se odradit. Nemáte k tomu žádný důvod.  

Všichni velcí svatí prošli nekonečnými protivenstvími. Kdo by to dokázal tak jako 
oni?  Kdo kdy podstoupil větší úklady, strádání a nepřátelství než Ježíš Kristus? 
Všichni víme, co v životě zkusil. Kdo by to vydržel? Přitom měl plnou náruč 
božského nektaru a lásky pro všechny na světě. A oni ho ukřižovali. Podívejme se 
správným způsobem na historii, abychom lépe chápali, o co v duchovnosti jde.  
Protože byl Ježíš skutečnou duchovní osobností, žádal Boha, aby odpustil těm, kteří 
ho mučili. Neprosil, aby ho sundali z kříže, ale prosil za jejich odpuštění. Přitom pro 
něj nebylo nic nemožného. Podobné příklady nás mohou na cestě inspirovat.  
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Každý hledající má nějaké nedostatky. Díky Boží Milosti se už u vás začaly 
zeslabovat a jednou odejdou docela. Ať už jde o slabost pro muže či pro ženy, pro 
alkohol nebo pro masitá jídla, pro potřebu být druhými oceňován, žárlivost, hněv, 
nenávist…  Slabostí je nekonečná řada.  

Nezapomeňte, že i každý světec má nějakou minulost za sebou a každý hříšník 
zase budoucnost před sebou. Tento věčný zákon funguje bez výjimek.  

 
 

…………………………………………………………………………………………………………………………………… 
 


